
 

 

 

Folketingets Sundheds- og Ældreudvalg har den 3. november 2020 stillet følgende 

spørgsmål nr. 153 (Alm. del) til sundheds- og ældreministeren, som hermed besvares.   

 

Spørgsmål nr. 153:  

”Vil ministeren oplyse udviklingen i antallet af sengepladser på hospitalerne (somati-

ske sengepladser hhv. psykiatriske sengepladser) fra 2010 og til i dag?” 

 

Svar: 

Til besvarelsen af spørgsmålet er der indhentet bidrag fra Sundhedsdatastyrelsen, 

som oplyser følgende: 

 

”SuŶdhedsdatastyrelseŶ har på baggruŶd af regioŶerŶes iŶdberetŶiŶg af seŶgeplad-
ser på offentlige sygehuse opgjort det ønskede. 2020-tal er baseret på 1.-3. kvartal 

2020. 

 

Det bemærkes, at der i 2012 ikke blev indsamlet oplysninger om sengepladser. Det 

bemærkes endvidere, at der ikke er landstal for 2014 og 2015, da Region Syddan-

marks tal for sengepladser ikke er validerede for disse år. 

 

OpgørelseŶ freŵgår af vedlagte bilag.” 

 

Jeg kan henholde mig til bidraget fra Sundhedsdatastyrelsen.  

 

 

Med venlig hilsen 
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